
Protokół Nr 47/2023 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 11.09.2023 r.  

o godz. 15.00 w sali wiejskiej w Borzykowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska-

Garbaciak. Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 45 i 46. 

4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kołaczkowo 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Borzykowo dz. nr 160/26, 160/29. 

5. Przedstawienie wniosku o przedłużenie umowy dzierżawy dz. nr 46 położonej 

w miejscowości Spławie. 

6. Uchwała w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego. 

7. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo  

na lata 2023-2030. 

8. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2023 rok.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

Wyniki Głosowania Za: 10, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 4 

Ad.3 

Protokół z 45 i 46 komisji wspólnej został przyjęty. 

Wyniki Głosowania Za: 10, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 4 

Ad.4 

Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Kołaczkowo nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Borzykowo dz. nr 160/26, 

160/29. Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego przyjętym uchwałą 

Rady Gminy Kołaczkowo nr XXXIII/251/2021 z dnia 29.11.2021 r. działki 160/26, 160/29, 

obręb Borzykowo stanowią tereny dróg wewnętrznych. Uzyskanie prawa własności 

do przedmiotowych działek gruntu umożliwi również uregulowanie stanu prawnego w zakresie 

własności przebiegającego przez przedmiotowe działki wodociągu. 

Wyniki Głosowania Za: 10, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 4 

Ad.5 

Anna Cichowska przedstawiła wniosek złożony przez obecnego dzierżawcę działki w Spławiu 

o przedłużenie umowy dzierżawy. Wnioskodawca dzierżawi grunty zgodnie z umową z dnia 

5.09.2017 r., która została za zgodą rady gminy przedłużona aneksem do umowy o kolejne 7 

lat.  



Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska  stwierdziła, że poprzedni wniosek był podobnie 

argumentowany. Po przetargu z 2017 r. umowa została przedłużona. Uważa, że jeżeli 

nieruchomość jest samodzielna to podstawą do zawarcia umowy dzierżawy jest przetarg.  

Rafał Masłowski radca prawny odpowiedział, że rada gminy nie ma obowiązku przedłużenia 

umowy dzierżawy poprzez podjęcie uchwały. Może postanowić o przeprowadzeniu przetargu. 

Wniosek jest złożony bardzo wcześnie, ponieważ umowa obowiązuje do września 2024 r. i tą 

sprawą może zająć się po wyborach samorządowych przyszła rada. 

Radny Robert Ptaszyński uważa, że rolnik chcąc złożyć wniosek o dofinansowanie powinien 

znać decyzję rady gminy. 

Głosowanie w sprawie oddalenia wniosku o przedłużenie umowy dzierżawy. 

Wyniki Głosowania Za: 7, Przeciw: 3, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 4 

Ad.6 

Skarbnik Danuta Olejniczak wyjaśniła, że w dniu 3 kwietnia 2023 r. Rada Gminy Kołaczkowo 

podjęła uchwałę nr LI/360/2023 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2023 

roku. Wojewoda Wielkopolski w dniu 4 maja  2023 r. wydał rozstrzygnięcie nadzorcze 

w sprawie stwierdzenia nieważności tej uchwały. Rada gminy podjęła kolejna uchwałę 

nr LIV/387/2023 z dnia 24 lipca 2023 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2023 

roku, na którą Wojewoda Wielkopolski w dniu 25 sierpnia 2023 r. wydał rozstrzygnięcie 

nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr LIV/387/2023 Rady Gminy 

Kołaczkowo z dnia 24 lipca 2023 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2023 

roku. Organ nadzorczy uznał, że zawarte w treści §12 Rozdziału 3 zaskarżonej uchwały, 

postanowienia odnoszące się do kosztów realizacji programu są niewystarczające dla 

wypełnienia obowiązku uchwałodawczego rady gminy wynikającego z art. 11a ust.5 ustawy z 

dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt. Organ powołał się przy tym na wybrane 

orzecznictwo sądowe. 

W związku z powyższym do dalszego procedowania postępowania przed Wojewódzkim 

Sądem Administracyjnym w Poznaniu niezbędne jest podjęcie przez Radę Gminy Kołaczkowo 

uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu 

na w/w rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego. 

Ad.7 

Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy Kołaczkowo na 2023 r. 

Wójt Teresa Waszak wyjaśniła, że zwiększenie środków na termomodernizację budynku 

Urzędu Gminy w Kołaczkowie wiąże się z przejęciem pomieszczeń od Komendy 

Wojewódzkiej Policji na poczet urzędu gminy. Po wyrażeniu zgody przez policję na oddanie 

tych pomieszczeń istnieje konieczność wykonania zmiany w projekcie. Równocześnie były 

prowadzone rozmowy z pocztą polską w sprawie oddania pomieszczenia, które będzie 

wykorzystane jako przejście do pomieszczeń policji. To działanie wiąże się z przeniesieniem 

łazienki policji, którą trzeba wykonać w innym miejscu. Działanie to jest zadaniem 



dodatkowym i wójt zwróciła się z prośbą do rady o wyrażenie zgody na przeniesienie środków 

finansowych.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała jaki jest kosztorys wykonania tych 

zmian dodatkowych w budynku urzędu gminy. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że projekt jest w przygotowaniu, natomiast kosztorys 

jeszcze nie jest wykonany. Obecnie zabezpieczamy w budżecie taką kwotę na jaką jest nas stać.  

 Radny Jerzy Woś zapytał czy poczta nadal będzie funkcjonować w budynku urzędu gminy. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że poczta będzie funkcjonować. Zostanie tylko 

zmniejszona o część magazynu z przeznaczeniem na przejście do pomieszczeń pozyskanych 

od policji. 

Radny Michał Stefański zapytał czy zostanie naprawiony dach na strażnicy, ponieważ strażacy 

się niepokoją, gdyż zbliża się okres zimowy. Uważa, że nie ma przekazywanych konkretnych 

informacji z urzędu gminy. Zgłaszane jest tylko poprzez sprzątaczkę i kierowcę, że strażacy 

mają coś rozebrać, ale zapytał na czyj koszt. Teraz muszą zostać przesunięte szafki i pralki, 

a każde przesunięcie powoduje nieodwracalne szkody i pralki trzeba będzie wyrzucić. Płytki w 

damskiej łazience są zdewastowane, bo wykonawca przebijał się z urzędu gminy 

do pomieszczeń łazienkowych. Mają być rozebrane szafki, które teraz znajdują się na terenie 

poczty. Strażacy nie mają dostępu do łazienek i po akcji ratunkowej nie mogą z nich skorzystać.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że przed inwestycją wszystkie rzeczy zostały ustalone. 

Wszyscy zaakceptowaliśmy takie rozwiązanie. Z całym szacunkiem do pani sprzątaczki i pana 

kierowcy, ale decyzje podejmuje ktoś inny.  

Radny Michał Stefański uważa, że rozmowy pomiędzy sekretarz, a nim to za mało i prosi 

o spotkanie, w którym może uczestniczyć większa ilość osób. 

Wójt Teresa Waszak stwierdziła, że zorganizuje takie spotkanie w urzędzie gminy według 

oczekiwań strażaków. 

Na salę obrad weszła radna Małgorzata Jakubowska. 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że dzisiaj wyniknęła sprawa budowy hali 

sportowej w Sokolnikach typu olimp, stąd propozycja przeniesienia środków na to zadanie. 

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że można zrezygnować z budowy kosztownej hali 

sportowej w zamian za postawienie hali sportowej namiotowej. Wniosek o dofinansowanie tego 

zadania należy złożyć do 18.09.2023 r. Wartość dofinansowania wystarczy na budowę hali 

i łącznika. Początkowy zamysł był inny, koncepcja dotyczyła budowy hali widowiskowo-

sportowej. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że w sali sportowej w Kołaczkowie 

niedużym kosztem można poprawić akustykę, poprzez zrobienie  ścian korkowych. 

Radny Jerzy Siemiątkowski zapytał czy jest wykonawca na podłogę w Bieganowie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wykonawca zaproponował zrobienie podłogi nową 

technologią - wykładzina sportowa, której koszt oszacował na ok. 200.000 zł  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała kiedy dzieci wrócą do szkoły 

w Bieganowie. 



Wójt Teresa Waszak poinformowała, że według wytycznych z Funduszy Norweskich i EOG 

dofinansowanie należy rozliczyć do końca roku. Stąd rozmowy wykonawcą o zamknięciu prac 

do końca listopada. Obecnie porządkowane jest wnętrze, a prace prowadzone są na zewnątrz.  

Radny Jerzy Siemiątkowski zapytał czy schody od strony boiska też zostaną wymienione. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że nie ma środków na wymianę tych schodów, zostaną 

tylko poprawione i zamontowane nowe poręcze.  

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że zostały poszerzone drzwi do toalety poprzez 

zmniejszenie kominów, które nie będą już używane. 

Skarbnik Danuta Olejniczak poinformowała, że gmina otrzymała dodatkowe środki z projektu 

na realizacje tego zadania. 

Radny Jerzy Siemiątkowski zapytał czy zostaną usunięte drzewa przed wejściem głównym 

do szkoły od strony drogi powiatowej. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że jest zgoda na usunięcie tych drzew ze względu 

na możliwe zarysowania elewacji. 

Radny Jerzy Woś zapytał czy środki na modernizację stawku przy urzędzie gminy 

są wystarczające na jego realizację. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że gmina ubiega się o dofinansowanie zewnętrze aby 

wyczyścić ten staw i zagospodarować teren wokół. 

Ad.9  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że nie jest zadowolona z wykonania 

placu zabaw przy przedszkolu w Kołaczkowie. Pokrywa zabezpieczająca piaskownicę jest 

wykonana z desek, które są już powyginane i nie spełnia swojej funkcji. Można zgłosić to do 

wykonawcy w ramach gwarancji. 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że wniosek zostanie przekazany do dyrektora szkoły. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska-Garbaciak odczytała pismo z Sadu Rejonowego 

we Wrześni w sprawie przydzielenia asystenta rodziny.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że sprawa ta została już załatwiona. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska-Garbaciak odczytała pismo z Ministerstwa Spraw 

Zagranicznych w sprawie podjęcia stanowiska rady  sprawie reparacji, odszkodowań 

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji. 

Radca prawny Rafał Masłowski odpowiedział, że rada gminy nie musi podejmować tego typu 

uchwał.  

Radny Jerzy Woś podziękował firmie, która bezpłatnie wykonała prace elektryczne w domu 

pogorzelców w Krzywej Górze.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska-Garbaciak zamknęła posiedzenie komisji. 

Protokół sporządziła        Przewodnicząca  

Monika Nowak       Danuta Grabowska-Garbaciak 


